



الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية

وزارة التعليم العالي والبحث العلمي

جامعة الجزائر 2: أبو القاسم سعد الله

كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية

قسم اللغة العربية وآدابها



name : LILA

الاسم: ليلى

family name : DAADI

اللقب: دادي

Gmail :

الإيميل: lila.daadi@univ-alger2.dz

تاريخ الميلاد: 03 مارس 1975 بوقرة – البلدية

الرتبة: أستاذة محاضرة -أ- منذ جانفي 2025

- البكالوريا 1994 شعبة آداب وعلوم إسلامية بثانوية بوقرة الجديدة –البلدية
- الليسانس 2002 في اللغة العربية وآدابها جامعة سعد دحلب البلدية
- الماجستير 2009 في اللغة العربية وآدابها تخصص الأدب العربي قديما وحديثا جامعة الجزائر
- دكتوراه العلوم 2018 في اللغة العربية وآدابها تخصص الأدب العربي قديما وحديثا جامعة البلدية 2 (لونيبي علي)

تاريخ التوظيف: 13 /03 /2013 بجامعة الجزائر 2 (أستاذ مساعد ب 2013/2014 - أستاذ

مساعد أ 2014/2018)

تاريخ مناقشة الدكتوراه 2018 /10 /03

الرتبة: أستاذة محاضرة ب (منذ 2019)

- أشرفت على مذكرات الليسانس 2013.... 2024 في التخصصات:
أدب مقارنة / أدب جزائري / أدب عربي / دراسات نقدية.
- أشرفت على مذكرات الماستر 2018..... 2024 في التخصصات:
أدب عالمي ومقارن / أدب عربي قديم / أدب جزائري / أدب شعبي / نقد حديث ومعاصر.
- ناقشت مذكرات الماستر 2018..... 2024 في التخصصات:
أدب عالمي ومقارن / أدب قديم / أدب جزائري / أدب شعبي / نقد حديث ومعاصر /
الأدب الحديث والمعاصر.
- درست مقياس الآداب الأجنبية/ الأدب المقارن
- درست مقياس مدخل إلى الأدب المقارن السداسي الثالث
- درست مقياس مدخل إلى الآداب العالمية السداسي الرابع محاضرة + أعمال موجهة
(تخصص لسانيات عامة، لسانيات تطبيقية، دراسات نقدية، دراسات أدبية)
- درست مقياس الدراسات ما بعد الكولونيالية (ماستر) أدب مقارنة وعالمي.
- درست مقياس بطاقة قراءة (ماستر) أدب مقارنة وعالمي.
- درست مقياس أصول البحث العلمي (ماستر) أدب مقارنة عالمي
- درست مقياس بطاقة قراءة (ماستر) أدب جزائري
- درست مقياس أدب عالمي معاصر (ماستر) أدب جزائري
- درست مقياس ملاحم (ماستر) أدب مقارنة وعالمي.
- درست مقياس المصطلح النقدي (ماستر) نقد حديث ومعاصر
- درست مقياس أدب الرحلة (ماستر) أدب شعبي
- درست مقياس المصطلح النقدي (ماستر) أدب عربي قديم

- نشرت مقالاً بمجلة التبيين الجاحظية الجزائر 2010 / العدد 36 بعنوان: الشخصيات الأسطورية الجزائرية المحلية توظيفها ومصادرها في الشعر الجزائري التسعيني / تحليل أنموذجي.
- نشرت مقالاً بمجلة الصوتيات جامعة البليدة 2011
- نشرت مقالاً بمجلة الصوتيات جامعة البليدة 2017 العدد 19 بعنوان: المرجعيات الأسطورية في لغة الاستعمال اليومية وفي المصطلحات العلمية
- نشرت مقالاً بمجلة الصوتيات جامعة البليدة 2023 المجلد 19 العدد 02 بعنوان أسماء الأعلام الأسطورية بين معاجم اللغة ومعاجم المصطلحات.
- نشرت مقالاً بمجلة الحكمة الفلسفية الجزائر 2024 مجلد 12 العدد 01 بعنوان: فلسفة الحضور الأسطوري في النص الشعري الجزائري المعاصر أسطورة سيزيفوس أنموذجاً.
- عضو بمخبر الترجمة والمصطلح كلية اللغة العربية وآدابها جامعة الجزائر 2.
- عضو بمخبر الخطاب الصوفي في اللغة والأدب جامعة الجزائر 2.
- المشاركة في الملتقى الوطني الموسوم: "الاستغراب وأبعاده الحضارية جذور وامتدادات" بقسم اللغة العربية وآدابها كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية جامعة الجزائر 2.
- المشاركة في فعاليات اليوم الدراسي الموسوم: "الرواية الجزائرية: مسيرة وتطور" 2019/02/28 بقسم اللغة العربية وآدابها كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية جامعة الجزائر 2.
- المشاركة في الندوة العلمية الوطنية الموسومة: "كتابات المنفى بين السرد والشعري" 2024/05/08 بقسم اللغة العربية وآدابها كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية جامعة الجزائر 2.
- المشاركة في تنظيم الندوة العلمية الوطنية الموسومة: "كتابات المنفى بين السرد والشعري" 2024/05/08 بقسم اللغة العربية وآدابها كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية جامعة الجزائر 2.

- المشاركة في تنظيم الملتقى العلمي الوطني الموسوم: "المنجز اللغوي في القرنين السابع والثامن عشر لدى علماء الجزائر: مدونة الحواضر العلمية بتوات" 2023/12/19-18
بقسم اللغة العربية وآدابها كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية جامعة الجزائر 2.
- المشاركة في الندوة العلمية الوطنية الموسومة: "السرد الرحلي العربي.. من الوضوح إلى المخاتلة" 2023/05/23 بقسم اللغة العربية وآدابها كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية جامعة الجزائر 2.
- المشاركة في الملتقى الدولي الموسوم: "التصور المعاصر لمؤلفات فيودور ميخايلوفيتش دوستوفسكي في الأدب العالمي" بمدخلة عنوانها: "مرجعيات التصنيف النوعي في سرديات دوستوفسكي بتاريخ 2024/04/03 بقسم اللغة العربية وآدابها كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية جامعة الجزائر 2.
- المشاركة في الندوة العلمية الموسومة: "البروفيسور أحمد منور: مسيرة الأستاذ الإنسان بتاريخ 2023/05/11 بصفتها عضواً في اللجنة العلمية بقسم اللغة العربية وآدابها كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية جامعة الجزائر 2.
- المشاركة في اليوم الدراسي الموسوم: "أدب الرحلة بين المشرق والمغرب" بتاريخ 2020/02/20.
- المشاركة في الدورة التكوينية المخصصة للأساتذة على استعمال منصة مودل لجامعة الجزائر 2 خلال السنة الجامعية 2023/2022.
- المشاركة في فعاليات الجلسة المحلية المتعلقة بالمشروع التمهيدي لإصلاح التعليم العالي. ماي 2023.
- المشاركة في الندوة الموسومة: الأدبية وخصائص النص الأدبي يوم 2018/03/01 بمدخلة: خصائص النصين الأسطوري والملحمي، بقسم اللغة العربية وآدابها.
- المشاركة في الندوة: الأدب المقارن وموضوعاته يوم 2018/04/30 بمدخلة "دراسة مقارنة للملاحم العالمية (نماذج مختارة)" بقسم اللغة العربية وآدابها

- إفادة بالتدريس عن بعد (تقديم الدروس عبر الخط) 2023/2022 في مقياس مدخل إلى الآداب العالمية السداسي الرابع تخصص: لسانيات عامة، لسانيات تطبيقية، دراسات أدبية، دراسات نقدية.
- عضو باللجنة البيداغوجية لقسم اللغة العربية وآدابها كلية اللغة العربية وآدابها.
- إفادة بالتدريس عن بعد 2024/2023 (تقديم الدروس عبر الخط).
- إفادة بالتدريس عن بعد 2025/2024 (تقديم الدروس عبر الخط) السداسي 3 السنة الثانية ليسانس تخصص لسانيات عامة ولسانيات تطبيقية مقياس مدخل إلى الأدب المقارن والسداسي 3 ماستر 2 تخصص أدب شعبي مقياس أدب الرحلات، والسداسي 1 ماستر 1 تخصص أدب عالمي ومقارن مقياس ملاحم.

- Baccalaureate 1994, Department of Literature and Islamic Sciences, New Bouguerra High School - Blida

- Bachelor's degree 2002 in Arabic Language and Literature, Saad Dahlab University, Blida

- Master's degree 2009 in Arabic Language and Literature, specializing in ancient and modern Arabic literature, University of Algiers
- Doctorate of Science 2018 in Arabic Language and Literature, specializing in ancient and modern Arabic literature, University of Blida 2 (Lounissi Ali)
- Date of employment: 03/13/2013 at the University of Algiers 2 (Assistant Professor B 2013/2014 - Assistant Professor A 2014/2018)
- Date of doctoral discussion 10/03/2018
- Rank: Lecturer B (since 2019)
- Supervised bachelor's theses 2013.... 2024 in the following specializations:
 - Comparative Literature / Algerian Literature / Arabic Literature / Critical Studies.
- Supervised the master's theses 2018..... 2024 in the specializations:

- World and comparative literature / ancient Arabic literature / Algerian literature / folk literature / modern and contemporary criticism.
- Discussed the master's theses 2018..... 2024 in the specializations:
- World and comparative literature / ancient literature / Algerian literature / folk literature / modern and contemporary criticism / modern and contemporary literature.
- Taught the Foreign Literatures / Comparative Literature course
- Taught the Introduction to Comparative Literature course, third semester
- Taught the Introduction to World Literature course, fourth semester, lecture + directed work (specialization in general linguistics, applied linguistics, critical studies, literary studies)
- Taught the Postcolonial Studies course (Master) Comparative and World Literature.
- Taught the Reading Card course (Master) Comparative and World Literature.
- I studied the Fundamentals of Scientific Research (Master) Comparative International Literature
- I studied the Reading Card (Master) Algerian Literature
- I studied the Contemporary International Literature (Master) Algerian Literature
- I studied the Epic (Master) Comparative and International Literature) scale.

- I studied the Critical Terminology (Master) Modern and Contemporary Criticism scale
- I studied the Travel Literature (Master) Popular Literature scale
- I studied the Critical Terminology (Master) Ancient Arabic Literature scale
- I published an article in the Al-Tabyeen Al-Jahiziya magazine, Algeria 2010 / Issue 36, entitled: Local Algerian Mythological Figures, Their Use and Sources in Algerian Poetry in the Nineties / A Model Analysis.
- Published an article in the Phonetics Magazine, University of Blida 2011
- Published an article in the Phonetics Magazine, University of Blida 2017, Issue 19, entitled: Mythical references in everyday language and scientific terminology
- Published an article in the Phonetics Magazine, University of Blida 2023, Volume 19, Issue 02, entitled: Mythical proper names between language dictionaries and terminology dictionaries.
- Published an article in the Philosophical Wisdom Magazine, Algeria 2024, Volume 12, Issue 01, entitled: The philosophy of mythical presence in contemporary Algerian poetic text, the myth of Sisyphus as a model.
- Member of the Translation and Terminology Laboratory, Faculty of Arabic Language and Literature, University of Algiers 2.
- Member of the Sufi Discourse Laboratory in Language and Literature, University of Algiers 2.

- Participation in the national forum entitled: "Occidentalism and its civilizational dimensions, roots and extensions" in the Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Arabic Language and Literature and Oriental Languages, University of Algiers 2.
- Participation in the activities of the study day entitled: "The Algerian Novel: Journey and Development" 02/28/2019 in the Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Arabic Language and Literature and Oriental Languages, University of Algiers 2.
- Participation in the national scientific symposium entitled: "Writings of Exile between Narrative and Poetic" 05/08/2024 in the Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Arabic Language and Literature and Oriental Languages, University of Algiers 2.
- Participation in organizing the national scientific symposium entitled: "Writings of Exile between Narrative and Poetic" 05/08/2024 in the Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Arabic Language and Literature and Oriental Languages, University of Algiers 2. And its literature and oriental languages, University of Algiers 2.
- Participation in organizing the national scientific forum entitled: "Linguistic achievement in the seventeenth and eighteenth centuries among Algerian scholars: the code of scientific cities in Touat" 18-19/12/2023 in the Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Arabic Language and Literature and Oriental Languages, University of Algiers 2.

- Participation in the national scientific symposium entitled: "Arab travel narrative.. from clarity to deception" 05/23/2023 in the Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Arabic Language and Literature and Oriental Languages, University of Algiers 2.
- Participation in the international symposium entitled: "The contemporary perception of the works of Fyodor Mikhailovich Dostoevsky in world literature" with an intervention entitled: "References of qualitative classification in Dostoevsky's narratives on 04/03/2024 in the Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Arabic Language and Literature and Oriental Languages, University of Algiers 2.
- Participation in the scientific symposium entitled: "Professor Ahmed Munawar: The career of the human professor on 05/11/2023. As a member of the scientific committee of the Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Arabic Language and Literature and Oriental Languages, University of Algiers 2.
- Participation in the study day entitled: "Travel Literature between the East and the West" on 02/20/2020.
- Participation in the training course dedicated to professors on the use of the Moodle platform for the University of Algiers 2 during the academic year 2022/2023.
- Participation in the activities of the local session related to the preliminary project for reforming higher education. May 2023.

- Participation in the symposium entitled: Literature and the characteristics of the literary text on 03/01/2018 with an intervention: Characteristics of the mythical and epic texts, in the Department of Arabic Language and Literature.
- Participation in the symposium: Comparative Literature and its topics on 04/30/2018 with an intervention "A comparative study of world epics (selected models)" in the Department of Arabic Language and Literature
- A statement on distance learning (offering lessons online) 2022/2023 in the Introduction to World Literature course, fourth semester, specialization: General Linguistics, Applied Linguistics, Literary Studies, Critical Studies.
- Member of the Pedagogical Committee of the Department of Arabic Language and Literature, Faculty of Arabic Language and Literature.
- A statement on distance learning 2023/2024 (offering lessons online).
- - Distance learning certificate 2024/2025 (offering lessons online) Semester 3, second year, Bachelor's degree, specialization in General Linguistics and Applied Linguistics, Introduction to Comparative Literature course, Semester 3, Master's 2, specialization in Popular Literature, Travel Literature course, and Semester 1, Master's 1, specialization in World and Comparative Literature, epic course.